
ХОРОШІ ПЕРСПЕКТИВИ
Майже рік Інститут ядерних досліджень Національної академії наук 

України вивчав пропозиції щодо вибору майданчика для будівництва 
нового дослідницького реактора замість діючого на проспекті Науки 
в Києві, який працює з 1960 року, тобто вже понад 46 років. Нещодавно 
президія Академії наук України на своєму засіданні розглянула це пи
тання. В ньому взяли участь і славутчани -  заступник міського голо
ви Юрій Острянін та член Громадської ради з розвитку міста, радник 
міського голови Валентин Купний.

Центр інформації міськвиконкому поцікавився у Юрія Остряніна, 
яке ж прийнято рішення.

— На президії підтри
мано одностайну думку 
щодо розміщення реак
тора в місті Славутичі як 
найкращому майданчику 
для цього об’єкта. Про 
це у своїх виступах зая
вив президент Академії 
наук України Борис Па- 
тон, академіки Віктор Ба- 
р’яхтар, Іван Неклюдов, 
Віталій Ніколайчук, на
родний депутат України 
Володимир Бронніков

Науковці відмітили, 
що Славутич має про
фесійні кадри, вдале те
риторіальне розміщен
ня, близькість як до Киє
ва, так і до Харкова 
Прийнято постанову 
президії Академії наук 
України з цього питання

— Чи є у світі ана

логи такого 
р е а к т о р а ,  
який пла
нується роз
міщувати в 
Славутичі?

— Так, це 
прототип ав
стралійського 
реактора, який 
там зараз усп
ішно працює. 

До речі, він розташова
ний в 30 кілометрах від 
Сіднею і використовуєть- 
ся для наукових дослід
жень в різних напрямках 
-  медицині, атомній га
лузі, приладобудуванні.

— Коли ж буде по
ставлено остаточну 
крапку у вирішенні цьо
го питання?

— Далі буде рішення 
Кабміну щодо розробки 
техніко-економічного об
ґрунтування цього об
'єкта. Згідно із законодав
чими актами, ми маємо 
провести референдум се
ред жителів міста. Потім 
у 2008 році прийматиметь
ся закон України щодо 
розташування дослід
ницького реактора в Сла
вутичі, і тільки тоді поч

неться етап реалізації.
— Славутич, безпе

речно, має всю необхі
дну промислову та 
соціальну інфраструк
туру, а також про
фесійні кадри для успі
шної роботи ядерного 
центру. Але що мати
ме від цього місто?

— Перш за все, Сла
вутич отримає статус 
наукового центру. Це не 
тільки близько 600 нових 
високопрофесійних ро
бочих місць, а також роз
виток інфраструктури. 
Уявіть собі, на площі 40 
— 50 гектарів буде зве
дено об’єкти, лабора
торні, навчально-мето
дичні, адміністративно- 
побутові корпуси та до
поміжні споруди і систе
ми для забезпечення ек
сплуатації установок, 
будинків і об'єктів цент
ру, об'єкти соціального 
та культурного призна
чення. Проводитимуться 
постійні заходи із залу
ченням науковців Києва, 
Харкова, інших міст. Це 
хороші перспективи.

Центр інформації 
м іськвиконком у


